
Zápis z 33. zasedání zastupitelstva obce Strážkovice 

konaného dne 15.01.2025 
 

Místo konání: Obecní úřad Strážkovice 

Začátek:  17:02 hod.  

Zasedání řídil:  Hana Halamová 

Přítomni:  Hana Halamová, Pavel Kolář, František Kroupa, Tomáš Kubík, 

 Martin Pečman, Petr Šíma, Renata Šobrová 

Omluveni:  - 

Neomluveni: - 

Hosté: Ing. Arch. Holinka, Ing. Špaček, Ing. Homolka, pí Svitáková  

Zapisovatel: Dominik Šíma 

Ověřovatelé zápisu: Pavel Kolář, Tomáš Kubík 

 

Program: 

 

1. Kontrola zápisu z minulého zasedání zastupitelstva 

2. Dispozice s pozemky 

3. Kontejnerové stání Řevňovice 

4. Nové žádosti o dotace 

5. Informace z MŠ Cvrček Strážkovice za rok 2024 

6. Různé 

 
Návrh na úpravu navrženého programu: 

Nebyl podán návrh na úpravu programu. 

Hlasování o programu jako celku: 

Hlasování o návrhu programu: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kroupa, p. Kubík, p. Pečman, 

p. Šíma, pí Šobrová, Proti: nikdo, Zdržel se: nikdo 

Program byl schválen 

 

Návrh na určení ověřovatelů zápisu:  

Předsedající byli navrženi na ověřovatele zápisu Pavel Kolář, Tomáš Kubík 

Hlasování o návrhu ověřovatelů: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kroupa, p. Kubík, p. Pečman, 

p. Šíma, pí Šobrová, Proti: nikdo, Zdržel se: nikdo 

Návrh byl přijat 

 

Bod 1. programu: Kontrola zápisu z minulého zasedání zastupitelstva 

Předsedající předložila zastupitelstvu zápis ze zasedání zastupitelstva konaného dne 

12.12.2024. Kontrola zápisu byla provedena a zápis byl schválen. 

Návrh usnesení 1: Zastupitelstvo schvaluje zápis ze zastupitelstva obce Strážkovice č. 32 ze 

dne 12.12.2024. 

Hlasování o návrhu usnesení: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kubík, p. Pečman, p. Šíma, 

pí Šobrová, Proti: p. Kroupa, Zdržel se: nikdo, 

Usnesení bylo přijato 

 
Bod 2. programu: Dispozice s pozemky 

Do tohoto bodu nebyly zařazeny žádné návrhy. 

 
 



Bod 3. programu: Kontejnerové stání Řevňovice 

Předsedající předala slovo zpracovateli architektonické studie Ing. Arch Holinkovi, který 

seznámil přítomné s konečným návrhem úpravy návsi v místní části Řevňovice a umístěním 

kontejnerového stání. Návrh byl prezentován 3D modelem a doplněn fotografiemi. Orientační 

cena úprav je ve výši cca 2.100.000 Kč. Na výsledné ceně bude záležet na vybraném druhu 

materiálu a výši vysoutěžené ceny stavebních prací dle prováděcího projektu. V současné 

době se plánuje pouze vybudování kontejnerového stání. Zastupitelstvo návrh projednalo a 

vzalo na vědomí. 

Návrh usnesení 3: Zastupitelstvo bere na vědomí informace Ing. Arch Holinky týkající se 

konečného návrhu úpravy návsi v místní části Řevňovice a umístěním kontejnerového stání. 

Hlasování o návrhu usnesení: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kroupa p. Kubík, p. Pečman, p. 

Šíma, pí Šobrová, Proti: nikdo, Zdržel se: nikdo  

Usnesení bylo přijato 

 

Bod 4. programu: Nové žádosti o dotace 

Předsedající předala slovo Ing. Homolkovi – zpracovateli žádostí o dotace, který seznámil 

přítomné se stavem již podaných žádostí o dotace a dalších možnostech získání nových 

dotací. 

a) Snížení energetické náročnosti KD Strážkovice – žádost je podána na SZIF a čekáme 

na rozhodnutí o přidělení/nepřidělení dotace. Nově byla podána další žádost 

z prostředků Národního plánu obnovy- rovněž se čeká na rozhodnutí. Zastupitelstvo 

informace projednalo a vzalo na vědomí. 

Návrh usnesení 4a: Zastupitelstvo bere na vědomí informace Ing. Homolky o stavu podaných 

žádostí o dotaci na projekt „Snížení energetické náročnosti KD Strážkovice“. 

Hlasování o návrhu usnesení: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kroupa p. Kubík, p. Pečman, p. 

Šíma, pí Šobrová, Proti: nikdo, Zdržel se: nikdo  

Usnesení bylo přijato 

b) Vybavení JSDHO Strážkovice. Nově je možnost získání neinvestiční dotace pro 

JSDHO Strážkovice na pořízení požární techniky a věcných prostředků, financovanou 

Jihočeským krajem. Zastupitelstvo návrh projednalo a schválilo podání žádosti. 

Návrh usnesení 4b: Zastupitelstvo schvaluje podání žádosti o neinvestiční dotaci pro jednotky 

SDH obcí Jihočeského kraje na pořízení techniky a věcných prostředků, financovanou 

Jihočeským krajem. 

Hlasování o návrhu usnesení: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kroupa p. Kubík, p. Pečman, p. 

Šíma, pí Šobrová, Proti: nikdo, Zdržel se: nikdo  

Usnesení bylo přijato 

c) Oprava sakrálních staveb – možnost podání žádosti o dotaci na opravu sakrálních 

staveb v obci Strážkovice a místních částech. Jedná se o prostředky z programu na 

údržbu a obnovu kulturních a venkovských prvků MZE. Zastupitelstvo návrh 

projednalo a schválilo. 

Návrh usnesení 4c: Zastupitelstvo schvaluje podání žádosti o neinvestiční dotaci na opravu 

křížů z programu na údržbu a obnovu kulturních a venkovských prvků MZE. 

Hlasování o návrhu usnesení: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kroupa p. Kubík, p. Pečman, p. 

Šíma, pí Šobrová, Proti: nikdo, Zdržel se: nikdo  

Usnesení bylo přijato 

d) Oprava a údržba účelových komunikací - Ing. Homolka informoval o možnostech 

získání dotace. V současné době není vypsán žádný dotační titul na opravu účelových 

komunikací. Dále budou sledovány jednotlivé dotační tituly a zastupitelstvo o nich 

bude informováno. 

 



 

Návrh usnesení 4d: Zastupitelstvo bere na vědomí informace o možnostech získání dotace na 

opravu a údržbu účelových komunikací 

Hlasování o návrhu usnesení: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kroupa p. Kubík, p. Pečman, p. 

Šíma, pí Šobrová, Proti: nikdo, Zdržel se: nikdo  

Usnesení bylo přijato 

e) Úprava návsí – Ing. Homolka informoval o možnostech získání dotace. V současné 

době není vypsán žádný dotační titul na úpravu návsí. Dále budou sledovány 

jednotlivé dotační tituly a zastupitelstvo o nich bude informováno. 

Návrh usnesení 4e: Zastupitelstvo bere na vědomí informace o možnostech získání dotace na 

opravu návsí. 

Hlasování o návrhu usnesení: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kroupa p. Kubík, p. Pečman, p. 

Šíma, pí Šobrová, Proti: nikdo, Zdržel se: nikdo  

Usnesení bylo přijato 

f) Obnova vybavení kuchyně MŠ Cvrček Strážkovice a pořízení komunální techniky a 

stanů - Ing Homolka informoval přítomné o stavu podané žádosti o dotaci z prostředků 

SZIF. Žádost byla podána a čeká se na rozhodnutí o přidělení/nepřidělení dotace. 

Návrh usnesení 4f: Zastupitelstvo bere na vědomí informace o stavu podané žádosti o dotaci 

na obnovu vybavení kuchyně MŠ Cvrček Strážkovice a na pořízení komunální techniky a 

stanů z prostředků SZIF. 

Hlasování o návrhu usnesení: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kroupa p. Kubík, p. Pečman, p. 

Šíma, pí Šobrová, Proti: nikdo, Zdržel se: nikdo  

Usnesení bylo přijato 

g) Dětská skupina Strážkovice – Ing. Homolka informoval o postupu prací na podání 

žádosti o dotaci na vybudování Dětské skupiny Strážkovice. V prosinci byl zakoupen 

objekt bývalé prodejny na návsi ve Strážkovicích s přiléhajícími pozemky za celkovou 

částku 3.200.000,- Kč. Objekt je ve špatném technickém stavu a vyžaduje kompletní 

rekonstrukci. Na tuto rekonstrukci byl zpracován projekt a bude zažádáno o stavební 

povolení. V nejbližší době bude podána kompletní žádost o dotaci z prostředků 

Národního plánu obnovy Budování kapacit dětských skupin – veřejný sektor. 

Plánované celkové výdaje projektu jsou ve výši 22.300.000,- Kč (včetně nákupu 

nemovitosti). Neuznatelné náklady jsou ve výši 881.000,- Kč za část nákupní ceny 

nemovitosti a 3.300.000,- Kč za DPH. Zastupitelstvo schvaluje realizaci projektu a 

podání žádosti o dotaci. Samotná realizace projektu bude provedena jen na základě 

kladného vyřízení dotace. 

Návrh usnesení 4g: Zastupitelstvo schvaluje realizaci projektu „stavební úpravy objektu pro 

Dětskou skupinu Strážkovice“. Pro financování projektu bude podána žádost o podporu 

v rámci Výzvy Národního plánu obnovy Budování kapacit dětských skupin – veřejný sektor, 

název komponenty Modernizace služeb zaměstnanosti a rozvoj trhu práce, číslo výzvy dle 

MS2014+31_24_150. Plánované celkové výdaje projektu činí max. 22.300.000,- Kč, výdaje 

projektu včetně nezpůsobilých výdajů projektu budou financovány ze zdrojů obce 

Strážkovice. Samotná realizace projektu bude provedena jen na základě kladného vyřízení 

dotace. 

Hlasování o návrhu usnesení: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kroupa p. Kubík, p. Pečman, p. 

Šíma, pí Šobrová, Proti: nikdo, Zdržel se: nikdo  

Usnesení bylo přijato 

 

Bod 5. programu: Informace z MŠ Cvrček Strážkovice za rok 2024 

a) Předsedající informovala přítomné o informacích zaslaných Ministerstvem školství, 

mládeže a tělovýchovy obci Strážkovice jako zřizovateli Mateřské školy Cvrček 



Strážkovice týkající s metodického doporučení „Minimální standart bezpečnosti 

v regionálním školství“ a z něho vyplývajícími povinnostmi. Metodické doporučení se 

týká Koncepce přístupu MŠMT k bezpečnosti a ochraně zdraví dětí, žáků a studentů 

ve školách a školských zařízeních v regionálním školství, s cílem podat komplexní 

informace a přehled doporučených opatření k zajištění fyzické bezpečnosti osob 

v prostorách školy a při vzdělávání a s ním souvisejících činnostech. Vzhledem 

k situaci stále častějších bezpečnostních incidentů na školách jsou obce povinny zadat 

zpracování bezpečnostní analýzy včetně vyhodnocení ohroženosti osobou odborně 

způsobilou s minimální praxí v oboru alespoň 5 let. Zadat vypracování Koordinačního 

plánu, bezpečnostního plánu a zpracováním Karty školy pro součinnost se složkami 

IZS při mimořádné události či bezpečnostním incidentu. K dané problematice bude od 

20. ledna 2025 na stránkách Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy k dispozici 

bezplatný webinář. Zastupitelstvo informace projednalo a vzalo na vědomí. 

Návrh usnesení 5a: Zastupitelstvo bere na vědomí informace týkající se Metodického 

doporučení Koncepce přístupu MŠMT k bezpečnosti a ochraně zdraví dětí, žáků a studentů ve 

školách a školských zařízeních v regionálním školství, s cílem podat komplexní informace a 

přehled doporučených opatření k zajištění fyzické bezpečnosti osob v prostorách školy a při 

vzdělávání a s ním souvisejících činnostech. 

Hlasování o návrhu usnesení: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kroupa p. Kubík, p. Pečman, p. 

Šíma, pí Šobrová, Proti: nikdo, Zdržel se: nikdo  

Usnesení bylo přijato 

b) Předsedající předala slovo ředitelce MŠ Cvrček Strážkovice pí Evě Svitákové. Paní 

ředitelka informovala přítomné o: 

1) Mzdy pedagogických a nepedagogických pracovníků MŠ Cvrček Strážkovice. 

V mateřské škole jsou zaměstnáni čtyři pedagogové, jeden asistent pedagoga pro 

žáky s přiznaným podpůrným opatřením, jedna kuchařka a jedna uklízečka. 

Veškeré mzdové prostředky jsou poskytovány Ministerstvem školství, mládeže a 

tělovýchovy prostřednictvím Jihočeského kraje. Do současné doby mzdové 

prostředky z MŠMT nestačí na pokrytí ani zaručené mzdy pro nepedagogické 

pracovníky a jsou dlouhodobě hrazeny z prostředků na mzdy pedagogických 

pracovníků z nenárokové složky mezd. Mateřská škola dosud nikdy nežádala obec 

Strážkovice, jako zřizovatele, o dorovnání mzdových nákladů na nepedagogy. 

S připravovanou novelou zákona o Rozpočtovém určení daní budou mzdy 

nepedagogických pracovníků hrazeny z rozpočtu obce Strážkovice jako 

zřizovatele s platností od 01.09.2025. Obci Strážkovice by mněl být na základě 

této novely zákona navýšen příspěvek na žáka. Do současné doby není zákon 

schválen a není znám objem prostředků na mzdy nepedagogických pracovníků. 

2) Rozpočet Mateřské školy Cvrček Strážkovice. 

Rozpočet neinvestičních nákladů mateřské školy je tvořen ze školného a příspěvků 

zřizovatele. Školné na základě školského zákona nehradí předškoláci a žáci 

s odkladem. Tento počet neplatících žáků je každý rok jiný. Rozpočtovým určením 

daní obec Strážkovice dostává příspěvek na žáka dle počtu žáků v mateřské škole 

k 30.09. předchozího roku. Příspěvek na žáka tedy dostává obec Strážkovice 

s ročním zpožděním. Mateřská škola je naplněna na maximální počet žáků včetně 

výjimky z počtu žáků schváleném ČŠI a Krajskou hygienou. Od 02.01.2023 došlo 

k rozšíření mateřské školy o novou třídu a navýšení na maximální kapacitu 43 

žáků. Dvouletí žáci jsou počítáni za dva žáky. V loňském roce byl neinvestiční 

příspěvek od zřizovatele ve výši 800.000,- Kč z této částky byly uhrazeny částky 

ve výši fakturace za nájemné, elektřinu, topení, vodné stočné, účetní služby, 

telefony a další služby ve výši 614.350.- Kč. Úplatu za předškolní vzdělávání 



hradilo v roce 2024 23 žáků, přičemž školu navštěvovalo 38 dětí. Školné tedy 

nehradilo 15 žáků. Ze zbývajících prostředků jsou hrazeny opravy, softwarové 

licence, spotřební materiál, mycí a úklidové prostředky, školní pomůcky a hračky. 

V žádném případě nejsou tyto prostředky použity na platy zaměstnanců MŠ. 

Neinvestiční příspěvek na rok 2025 byl schválen zastupitelstvem obce Strážkovice 

na návrh pana místostarosty a snížen z požadované částky 800.000,- Kč o 20.000,- 

Kč bez konzultace s ředitelkou mateřské školy. Na otázku paní ředitelky MŠ na 

pana místostarostu Pečmana proč jí byl neinvestiční příspěvek snížen, jí bylo 

panem místostarostou odpovězeno, že zastupitelstvo rozhodlo o snížení 

neinvestičního příspěvku z důvodu nespokojenosti několika rodičů v loňském roce 

a odchodu dětí ze školky, což mohlo způsobit snížení příspěvku obce ze státního 

rozpočtu. Zastupitelstvo obce v žádném případě nechce ohrozit chod mateřské 

školy, pouze žádá paní ředitelku, aby v případě potřeby navýšení neinvestičního 

příspěvku odůvodnila požadované navýšení zastupitelům obce. Zastupitelé obce 

vždy schválí navýšení neinvestičního příspěvku tak, aby byl zachován řádný chod 

mateřské školy. Za odešlého žáka byl přijat jiný a nedošlo ke snížení počtu žáků. 

Mateřská škola v obou případech postupovala správně a nebyla na ní podána žádná 

stížnost. U několikanásobného jednání s rodiči jednoho z žáků byl na základě 

požadavku těchto rodičů přítomen pan místostarosta osobně a podrobně znal celou 

záležitost. Paní ředitelka MŠ zmínila, že se v zájmu MŠ musí hájit proti 

nepravdivým výrokům babičky dítěte, kterou později jmenovala společně s rodiči 

dítěte. Tato rodina údajně veřejně na oslavách a vánočních trzích hovoří na 

veřejnosti o své osobní zkušenosti z MŠ, zpochybňuje pedagogické postupy a 

dokonce naznačili, že má v MŠ docházet k fyzickým trestům – konkrétně ve formě 

sprchování dětí. Ředitelka tyto pomluvy vyvrátila a vysvětlila, že se dítě chovalo 

nestandardně a proto doporučila, aby se rodina obrátila na specialisty. Na základě 

podniknutých kroků ze strany rodiny bylo dítěti přiznáno ze strany PPP České 

Budějovice podpůrné opatření. Vzhledem k dlouhé době objednání u specialistů 

mateřská škola se souhlasem matky a babičky dítěte, v zájmu dítěte, objednala 

vyšetření psychologa za poplatek 3.000,- Kč, který hradila MŠ ze svého rozpočtu. 

Paní ředitelka informovala o nespolupráci rodičů dotčeného dítěte s MŠ a se ze 

zatajování diagnóz dítěte, čímž byl porušen školský zákon a školní řád MŠ a byl 

tak znemožněn výkon práce pedagogů ve vztahu k dítěti. Dále paní ředitelka 

zmínila další kauzu rodiny, kterou opět jmenovala, kdy vyšla vstříc požadavku ve 

věci dočasného přijetí jejich dvouletého dítěte do MŠ. Toto dítě z rozhodnutí 

rodičů po týdnu přestalo MŠ navštěvovat. Paní ředitelka byla hrubě verbálně 

napadena otcem tohoto dítěte v šatně MŠ před ostatními rodiči, což potvrdili 

svědci přítomní na zastupitelstvu. K celému incidentu zaslala ředitelka MŠ 

dotčeným rodičům vyjádření ředitelky MŠ a učitelky MŠ. Otec dítěte zaslal obci 

nesouhlas s vyjádřením ředitelky MŠ a učitelky MŠ a zařazením svého nesouhlasu 

do spisu dítěte. Závěrem ředitelka uvedla, že se výše uvedené rodiny znají a 

konstatovala spojení obou rodin proti osobě paní ředitelky MŠ. 

3) Dotace získané pro MŠ Cvrček Strážkovice 

Paní ředitelka Svitáková dále informovala přítomné o dotacích, které se jí podařilo 

získat pro Mateřskou školu. Pro projektové období 2020-2022 byly získány 

prostředky ve výši 234.678,- Kč a projektové období 2022-2024 prostředky ve 

výši 383.738,- Kč. Tyto prostředky byly použity na projektové šablony, 

dovybavení mateřské školy didaktickými pomůckami a hračkami (interaktivní 

tabule, keramická pec). Na projektové období 2024-2027 je zažádáno od dotaci ve 



výši 323.408,- Kč. Tyto prostředky budou použity na projektovou výuku v MŠ, 

která souvisí s novým RVP  PV. 

4) Pedagogická činnost 

Paní ředitelka Svitáková dále informovala o pedagogické činnosti pedagogických 

zaměstnanců MŠ. Pedagogická činnost s řídí zákony a vyhláškami (školský, 

zákon, zákon o pedagogických pracovnících, zákoník práce, hygienická vyhláška, 

občanský zákoník, vyhláška o předškolním vzdělávání, vyhláška o vzdělávání 

žáků se speciálními vzdělávacími potřebami, vyhláška o dokumentaci škol a 

školských zařízení, RVP PV, metodika MŠMT, vlastní směrnice, které jsou 

zpracovány na základě uvedených zákonů a vyhlášek). Všichni zaměstnanci MŠ 

jsou plně kvalifikováni k výkonu své práce. Svojí pedagogickou činnost 

vykonávají na vysoké úrovni. Díky tomu se MŠ mohla rozrůst o další třídu a 

zákonní zástupci dětí chtějí dávat děti do naší MŠ, jelikož je zde vytvořeno 

podnětné, přátelské a bezpečné prostředí. Problémy dětí, které se začnou 

projevovat při docházce do MŠ, jsou povinni pedagogičtí pracovníci dle školského 

zákona řešit se zákonnými zástupci – může se jednat o problémy fyzické, 

psychické nebo problémy s chováním. Při jakýchkoliv problémech dítěte musí být 

zahájena konzultace se zákonnými zástupci a jsou zvoleny takové postupy pro 

zdárný vývoj dítěte jak po psychické, tak po fyzické stránce. V MŠ je zpracována 

diagnostika dětí, vede se evaluační deník a to vše se ukládá do spisu dítěte a musí 

být poskytnuto dalším školním zařízením, kam dítě dochází. Od školního roku 

2025/2026 bude matrika elektronická a vše se bude evidovat na ministerstvu 

školství a bude poskytováno všem školním zařízením až do dospělosti dítěte. 

5) Inkluze 

Inkluze má umožnit dětem se speciálními vzdělávacími potřebami začlenit se do 

běžných škol. Rodiče dětí jsou povinni dodržovat školní řád, který vychází ze 

školského zákona a jsou povinni informovat mateřskou školu o všech změnách ve 

zdravotním stavu dítěte, které mají vliv na výchovně vzdělávací proces ve škole. 

MŠ Cvrček má inkluzi od samého začátku skvěle zvládnutu. Děti, které od nás 

odcházejí, šly do škol bez dalších podpůrných opatření. U dítěte, které 

momentálně dochází do MŠ, probíhá vše v pořádku, jak vyplývá ze zprávy 

Speciálního pedagogického centra. Zastupitelstvo prezentované informace 

projednalo a vzalo na vědomí 

Návrh usnesení 5b: Zastupitelstvo bere na vědomí informace ředitelky Mateřské školy Cvrček 

Strážkovice paní Evy Svitákové. 

Hlasování o návrhu usnesení: Pro: pí Halamová, p. Kolář, p. Kroupa p. Kubík, p. Pečman, p. 

Šíma, Proti: nikdo, Zdržel se: pí Šobrová 

Usnesení bylo přijato 

Po vyčerpání posledního bodu jednání předsedající jednání zastupitelstva ukončila.  

 

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno v 19.17 hodin  

 

 
 

Ověřovatelé zápisu: podpisy 

Zapisovatel: 


